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házunk táján magunkról

az anime, és az interneten is utánanéztem, hogy 
mi lehet ez. Elkezdtem követni a dbzgtforgege, 
az Animeaddicts és a CTAnime oldalakat, aztán 
ez hozta magával a többit, a Mondo magazint, az 
AnimeCont, a fansubolást (2014 és 2020 között). 
2015-ben jött az, hogy írjak az AniMagazinba, ki-
próbáltam a vlogolást (2015 és 2018 között), aztán 
2019-ben a Mangafan kiadó tevékenységéből ké-
szítettem a záródolgozatomat, végül idén tavasz-
szal az egyetemen már tanítottam is az animékről.

A. Kristóf

 Azt mondanám, hogy a Bleach volt az, de 
valószínűleg a Pokémon volt. A Pokémon klasszi-
kusnak számít, és minden joga megvan rá, hogy 
az legyen, míg a Bleach egy jó shounen manga. 
A maga idejében én élveztem mind a kettőt, de 
most unalmasnak találnám őket. Ebből mindenki 
azt ért, amit szeretne. A Pokémon alapján szerin-
tem mindenki tudja, hogy a TV melyik korszaká-
ban találkoztam az animékkel.
 Ezt követően különböző rajongói oldalakon 
kerestem az animéket, ahol azonban megtaláltam 
az igazán nekem illő műfajt. Természetesen itt a 
képregényekről beszélek, első ízben a mangákról, 
de alapvetően bármilyen minőségi képregényt 
szívesen olvasok, legyen az bármilyen formátum-
ban vagy stílusban. Mindössze három mangát ne-
vezek meg most, de  igazság szerint a legjobb az, 
ha mindenki a saját szájíze után választ: Claymo-
re, King of Thorn és Kingdom.

 A nyári Fantasy Expo Anime Duma Party-án 
ugyan már érintettük a témát, de lelkes cikkíró-
ink, Yuuko és Balu ötletének hála úgy döntöttünk, 
hogy a szép, kerek, 70. számunk apropóján többen 
is nosztalgiázunk kicsit arról, mi is volt az első tu-
datos és nem tudatos animénk. Egyáltalán, hogy 
kezdtünk bele ebbe a hobbiba, és ajánlanánk-e 
első anime-élményeinket a mostani kezdőknek?  

tomyx20 (Kiss Tamás)

 A tudatosan nézett animék közül a legelső 
a Dragon Ball Z volt. 2000-ben óvodai ballagásra 
kapott VHS-kazetta hatására kezdtem el gyűjteni 
a négy megjelent kazettáját, majd ezután DVD-n 
szereztem be rossz, 20-30 MB-os, 288p-s, Real Me-
dia minőségben (1 DVD-n 107 rész van) a korábbi 
részeket, aztán az újabb epizódokat betárcsázós 
interneten keresztül töltöttem le, kb. 60-70 MB-os, 
384p-s, feliratos epizódokból 1 részt 1 nap alatt.
 Első animének ajánlanám-e a Dragon Ball 
Z-et? Nem az a kérdés, hogy ajánlom-e, hanem az, 
hogy kinek. Óvodás kortól ajánlom, főleg fiúknak.
Az animék világába az A+ csatorna hatására kerül-
tem. Ott néztem 2006 nyarán a Yu Yu Hakushót, 
a Trigunt és a Cowboy Bebopot, amikor éreztem, 
hogy ez más, mint amiket korábban láttam példá-
ul (az akkor még angol nyelvű) Cartoon Networ-
kon, a Minimaxon vagy az RTL klub és TV2 hétvégi 
matinéjában. Ekkor hallottam először az anime ki-
fejezést is, ami elkezdett érdekelni. Az Animaxon 
voltak már olyan felvilágosító videók, hogy mi is 
















